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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervez a kormány átfogó segítséget nyújtani a 
gyermekbénulást túlélőknek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Magyarországon megközelítőleg 3-4 ezer olyan ember él, aki túlélte a gyermekbénulás betegséget.
Ma már több alkalommal beadott oltás véd a megbetegedéssel szemben. Azonban A Heine-Medin-
kór  következtében  mozgáskorlátozottá  vált  betegek  visszajelzése  azt  mutatják,  hogy  segítségre
szorulnának, azonban ez nem történik meg.

Mivel  nincs  erre  speciális  orvosképzés  így  mondhatjuk,  hogy  szinte  ellátatlanok.  Hévízen
kialakítottak ugyan egy rehabilitációs lehetőséget, amit az ott dolgozók magas szakmai színvonalon
végeznek.  10  éve  működik  és  12  ember egyszeri kezelésére  van  lehetőség,  ennek  időtartama
általában 4 hét.

Más  országokban  szakorvosok  segítik  életüket,  felhívják  figyelmüket  az  állapot
megtartásának módszereire,  tájékoztatásokat  tartanak.  Rehabilitációs  ellátásuk folyamatos,
állapotukat  figyelemmel  kísérik,  valamint  a  segédeszköz ellátásuk is  megoldott.  Nálunk,  sajnos
nincs  ilyen  tapasztalat  és  a  gyógyászati  segédeszköz  ellátásuk  hiányos.  További  problémák  a
közlekedésük, ápolásuk, nincs megoldva, időskori lakhatásuk megfizethetetlen. Egyetlen kormány
sem adott semmiféle támogatást, kárpótlást az elveszett életért. Romló egészségügyi állapotuk és
anyagi  nehézségeik  miatt,  naponta  súlyos  gondokkal  kell  megküzdeniük.  Akinek  az  állapota
engedte, a nyugdíjas kor eléréséig dolgozott, mégis nagyon alacsony ellátást kapnak.  Aktív tagjai
voltak a társadalomnak, sokan gyermekeket neveltek,  gondoskodtak magukról.  Vannak olyanok,
akik annak ellenére, hogy dolgoztak 50 ezer forint alatti nyugdíjból élnek.

 



Most viszont sürgős segítségre van szükségük, az idejük fogy, az állapotuk romlik.

 

A fentiekkel kapcsolatban tisztelettel kérdezem Miniszter úrtól:

 

1. Van a minisztériumnak nyilvántartása a Heine-Medin-kór következtében mozgáskorlátozottá vált
betegekről?

2. Tervezi a kormány, hogy kárpótolja a betegeket?

3. Terveznek nyugdíjkorrekciót az esetükben?

4. Mi az oka annak, hogy alig akad számukra segítség?

                                                                                                                

 

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2023.08.02.
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